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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Fagyhalál – idén ősszel 25 élet már elveszett, és még 
csak november van!"

Tisztelt Miniszter Úr!

A Magyar Szociális Fórum november 21-én számolt be róla, hogy október eleje és november 
közepe között 25-en lelték halálukat kihűlés következtében Magyarországon. Sokan közülük 
magányos, idős, beteg emberek voltak, de nemcsak idősek vannak az áldozatok között. Vannak, 
akik a szabad ég alatt éjszakázva hűltek ki, másokat a saját fűtetlen otthonukban ért ez a kegyetlen 
tragédia.

Régóta képviselt célom, hogy a kiszolgáltatott helyzetben lévő idős honfitársaink számára létesüljön
egy országos jelzőrendszeri szolgálat. Azt gondolom, hogy az ilyen tragédiák jelentős része 
elkerülhető lenne ezáltal, hiszen sok magányos idős ember nem tud kihez fordulni azzal a 
problémával sem, ha éppen nincs mivel befűtenie az otthonát, és inkább megpróbálja elviselni az 
egyre hidegebb őszi éjszakákat.

A hajléktalanellátás alacsony színvonala szintén okot adhat arra, hogy sokan félreeső, erdős 
területeken, kunyhókban vagy fűtetlen helyiségekben próbálják meg átvészelni a fagyos éjszakákat, 
de az sincs feltétlen biztonságban, akinek van fedél a feje felett, ahogy ezt már az idősek kapcsán is 
említettem. Sokan a tűzifa egyre növekvő ára miatt mondanak le róla, hogy már most ősszel 
befűtsék az otthonaikat, ezért képviselem következetesen azt a felvetést, miszerint a tűzifa áfáját 27 
százalékról 5 százalékra kellene csökkenteni, hogy ezzel is segítsünk elkerülni a hasonló 
tragédiákat.

Az emberi élet egyszeri és megismételhetetlen érték, amit mindennemű fenyegetéssel szemben 
védeni kell. Azt gondolom, hogy a 21. században minden eszköz a rendelkezésünkre áll ahhoz, 



 
hogy a kihűléses haláleseteket megelőzzük, a kérdés csak az, hogy a szándék is megvan-e a 
kormány részéről.

Tisztelt Miniszter Úr!

Mindezeket összegezve érdeklődni szeretnék, hogy tervezi-e a kormány egy olyan országos 
jelzőrendszeri szolgálat kiépítését, amin keresztül a magányosan élő idős honfitársaink 
segítséget kérhetnének, ha nem tudják befűteni az otthonukat? Tervez-e a kormány a 
hajléktalanellátás színvonalát javító intézkedéseket? Tervezi-e a kormány a tűzifa áfáját 27 
százalékról 5 százalékra csökkenteni? Ezek mellett tervezi-e a kormány a lakásfelújítási 
támogatások körét szélesíteni, vannak-e arra vonatkozó elképzelések, hogy hogyan bővíthető 
az igénylők köre? A Magyarország 2021. évi központi költségvetéséről szóló törvény 5 milliárd
forintot biztosít a települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárlásához. A 
szociális tűzifát igénylő családok általában egy köbméter fát kapnak, ami körülbelül egy szoba
egyhavi fűtésére elegendő, de többre nem, ezért érdeklődni szeretnék, hogy tervezi-e a 
kormány az ilyen célra meghatározott pénzügyi keret növelését?

Bízva a magyar emberek érdekében való segítő együttműködésében, várom megtisztelő válaszát:

Sneider Tamás

2  


